

By amount paid beneficiaries, per statement, orders Nos. 392 to 537, inclusive.	
Par montant payé aux bénéficiaires, suivant état, ordres Nos. 392 à 537, inclusivement.	\$180,000 00
By amount accrued to Reserve Fund, as shown by statement.	9,932 29
Par montant accru au Fonds de Réserve, suivant état.	
By amount in Grand Treasurer's hands.	720 91
Par balance dans les mains du Grand Trésorier.	
	\$190,653 20

RESERVE FUND—FONDS DE RESERVE—DR.

To total amount on deposit 1st January, 1897.	\$ 60,501 96
A montant total en dépôt le 1er Janvier, 1897.	
To total amount received from 1st January, 1897, to 1st January, 1898.	9,932 29
A montant total reçu du 1er Janvier, 1897, au 1er Janvier, 1898.	
To total amount of interest reported during 1897.	1,784 06
A montant total d'intérêt, durant l'année 1897.	

By amount in Merchants' Bank, London, Ont.	\$11,875 35
Par montant à la Bank of Toronto.	
Bank of Commerce.	12,126 21
Bank of B. N. A.	11,150 16
Bank of Montreal.	10,404 88
Bank of Montreal.	12,422 91
Eastern Townships Bank, Stanstead, Que.	10,539 27
	\$72,218 91

GENERAL FUND—FONDS GENERAL—DR.

To balance in Grand Treasurer's hands, 1st January, 1897.	\$ 10 99
A balance dans les mains du Grand Trésorier, 1er Janvier, 1897.	
Total amount from branches from 1st Jan., 1897, to 1st Jan., 1898.	12,761 39
A montant total reçu des Succursales du 1er Jan., 1897, au 1er Jan., 1898.	

By total expenditures from 1st January, 1897, to 1st Jan., 1898, as shown by statement, orders 1 to 197 inclusive.	8,915 89
Par déboursements généraux du 1er Janvier, 1897, au 1er Janvier, 1898, tel que par état, ordres 1 à 197 inclusivement.	
By balance in Grand Treasurer's hands.	3,856 49
Par balance dans les mains du Grand Trésorier.	
	\$12,772 38

ASSETS OF THE ASSOCIATION, DEC. 31, 1897.

ACTIF DE L'ASSOCIATION, AU 31 DECEMBRE, 1897.

Cash in the	Merchants' Bank, London, Ont.	\$14,875 35
Dépôt à la	Bank of Toronto, London, Ont.	12,126 21
	Canadian Bank of Commerce, London, Ont.	11,150 16
	Bank of British North America, London, Ont.	10,404 88
	Bank of Montreal, London, Ont.	12,422 91
	Eastern Townships Bank, Stanstead, Que.	10,539 27
	Treasurer's hands, (dans les mains du Trésorier).	4,571 10
Cash due from assessments (Dû sur les cotisations).		11,001 29
Cash due from per capita tax, initiation tax, supplies and policies (Dû sur la taxe per capita, la taxe d'initiation, et pour fournitures et polices).		1,625 17
Supplies on hand (Fournitures en mains).		250 00
Office furniture, including safe (Ameublement de bureau, coffre-fort compris).		250 00
		\$33,915 77

LIABILITIES—PASSIF.

Due on account of general expenses.	Benefit—Branch 231.	\$ 117 50
Joseph McDermott.		500 00
Octave Beauchamp.		500 00
James J. Power.		200 00
Philip Heffernan.		100 00
Frank Kearse.		100 00
John Longman.		200 00
Joseph Woodgate.		100 00
John McMillan.		200 00
W. L. H. Morrison.		100 00
Peter C. Tansey.		100 00
John L. Kroetsch.		100 00
Louis Laperance.		100 00
William Dunn.		100 00
James Slater.		100 00
P. H. Packham.		100 00
D. F. Murphy.		100 00
John McIsaac.		100 00
James Hennessey.		100 00
Charles Joyden.		100 00
J. Gagnon.		100 00
G. Boudreau.		100 00
P. F. Landeau.		100 00
Louis H. Nondou.		100 00
William Hart.		100 00
H. L. Maloney.		100 00
Thomas Morrison.		100 00
J. B. MacDonald.		100 00
Anthony Fortney.		100 00
P. Bastin.		100 00
L. T. Roelion.		100 00
Total.		\$14,117 50

MEMBERSHIP REPORT—ETAT DES MEMBRES.

Number of members on rolls on 1st January, 1897.	11,116
Nombre de membres sur les rôles le 1er Janvier, 1897.	
Number of initiations from 1st January, 1897, to 1st January, 1898.	1,372
Initiations du 1er Janvier, 1897, au 1er Janvier, 1898.	
Number of expulsions in 1897.	12,488
Expulsions en 1897.	
Number of resignations in 1897.	494
Renoncements en 1897.	
Number of deaths in 1897.	39
Nombre de décès en 1897.	
Number of deaths in 1897.	117
Nombre de décès en 1897.	
Total membership 1st January, 1898.	11,843
Nombre total des membres le 1er Janvier, 1898.	
Number of members holding \$2,000 policies.	6,116
Nombre de membres ayant une police de \$2,000.	
Number of members holding \$1,000 policies.	5,603
Nombre de membres ayant une police de \$1,000.	
Number of members holding \$500 policies.	129
Nombre de membres ayant une police de \$500.	
Amount of the 610 policies that lapsed in 1897.	\$890 300
Montant des 610 polices terminées en 1897.	
Amount of the 11,815 policies in force 1st January, 1898.	\$17,890,500
Montant des 11,815 polices en force le 1er Janvier, 1898.	

The following is the number of C. M. B. A. branches organized in Canada each year since the association was introduced here:

Le nombre de Succursales de l'A. C. B. M., instituées au Canada chaque année, depuis que l'Association y a été introduite est comme suit:

In 1873	In 1879	In 1880	In 1881
1	4	3	4
1882	6	10	9
1886	11	16	27
1890	34	21	30
1894	17	19	13

Total number of branches, 231.

Total, 239 Succursales.

Of which there are:

Ce nombre se répartit comme suit:

55 in Ontario,	with a membership of	6,908
dans l'Ontario	avec une totalité de membres de	
63 in Quebec,		7,221
dans Québec		
25 in New Brunswick,		1,923
au Nouveau Brunswick.		
21 in Nova Scotia,		1,277
dans la Nouvelle Écosse.		
9 in Prince Edward Island,		274
dans l'Île du P. Édouard.		
7 in Manitoba,		250
au Manitoba.		
5 in North West Territory,		111
dans les Territoires du N. O.		

Total Branches Nos. 57, 73, 103, 125, 127, 135, 137, 138, 139, 143, 150, 174, 219 and 230 have been disapproved and 81, 192 and 193 withdrawn.

Les Succursales Nos. 57, 73, 103, 125, 127, 135, 137, 138, 139, 143, 150, 174, 219 et 230 ont été désapprouvées et 81, 192 et 193 ont été retirées.

DEATH RECORD IN THE C. M. B. A. IN CANADA. TABLEAU DES DÉCÈS DANS L'A. C. B. M. DU CANADA.

From date of formation of the Grand Council, Feb. 19, 1884, to Jan. 1, 1898.

Depuis la formation du Grand Conseil, le 19 Février, 1884, au 1er Janvier, 1898.

In 1884	2	Average age at death 37 years.	Hold \$2,000 policies.
1885	4		1,000
1886	5		2,000
1887	9		1,000
1888	19		2,000
1889	11		1,000
1890	21		2,000
1891	25		1,000
1892	31		2,000
1893	47		1,000
1894	57		2,000
1895	61		1,000
1896	56		2,000
1897	73		1,000
1898	89		2,000
1899	107		1,000
1900	117		2,000
Total number of deaths.	1,372		1,000
Total des décès.	1,372		1,000

To the members of the Grand Council of the Catholic Mutual Benefit Association of Canada.

Aux Membres du Grand Conseil de l'Association Catholique de Bienfaisance Mutuelle du Canada:

Brothers. On the 15th, 16th, 17th and 18th of February, 1898, we made a careful audit of the books, accounts and vouchers of the Grand Secretary and Grand Treasurer of the Association for the year ending December 31, 1897 and found the same correct and in accordance with the foregoing statements.

Frères—En date des 15, 16, 17 et 18ème jours de Février, 1898, nous avons examiné soigneusement les livres, comptes et pièces justificatives du Grand Secrétaire et du Grand Trésorier de l'Association pour l'année finissant le 31 Décembre, 1897, et les avons trouvés corrects et d'accord avec les états qui précèdent.

We examined the Branches' accounts kept by the Grand Secretary and compared same with the monthly assessment reports received from the Branches, and also with the annual statement to the chairman of your Finance Committee.

Nous avons examiné les comptes des succursales tenus par le Grand Secrétaire et nous les avons comparés avec les "Rapports de la cotisation mensuelle" reçus des succursales et aussi avec le "Rapport Annuel" au Président de votre Comité des Finances.

The monthly assessment reports were found satisfactory, and agreed with the Grand Secretary's books; but we regret to say that a large number of Branches failed to forward the annual statement, and of those received about 50 per cent were incorrect, various sums not being entered under the proper headings. Your committee is of the opinion that this annual statement to the chairman of this committee is of very little use, and we would recommend its being discontinued.

Nous avons trouvé les "Rapports de la cotisation mensuelle" satisfaisants, et d'accord avec les livres du Grand Secrétaire; mais nous regrettons de dire qu'un grand nombre de succursales n'ont pas envoyé le "Rapport Annuel," et parmi ceux reçus, environ 50 par cent étaient incorrects, diverses sommes n'étant pas entrées sous la proposition. Votre comité est d'opinion que ce "Rapport Annuel" au Président de ce comité est de peu d'utilité, et recommanderait de le discontinuer.

Considerable difficulty was experienced on account of some Beneficiary and also General Fund Orders not having been returned by Recording Secretaries of Branches to the Grand Treasurer. We would therefore urge greater care on the part of Branch officers in promptly returning such documents properly signed, etc.

Nous avons expérimenté beaucoup de difficulté à cause d'ordres, concernant le Fonds des Bénéficiaires et le Fonds Général, qui n'ont pas été retournés, par les Secrétaires Archivistes des succursales, au Grand Trésorier. C'est pourquoi nous insistons sur un plus grand soin de la part des Officiers des succursales en retournant promptement ces documents dûment signés, etc.

We examined the bank books of the various banks wherein the Reserve Fund is deposited, and found them to agree with the balances to the credit of the association in each bank as shown by statement.

Nous avons examiné les livres des diverses Banques dans lesquelles le Fonds de Réserve est déposé, et les avons trouvés d'accord avec les balances au crédit de l'Association dans chaque banque telle que par l'état.

We find the new offices of the Grand Council admirably suited for the work. A large fire proof vault contains all the important documents of the Association and your Grand Secretary is in a position to have the work of his office done in a much more systematic manner than heretofore.

Nous trouvons les nouveaux bureaux du Grand Conseil admirablement convenables pour la besogne. Une grande voûte à l'épreuve du feu contient tous les documents importants de l'Association et votre Grand Secrétaire est en état de faire le travail de son charge d'une manière beaucoup plus systématique qu'auparavant.

We would recommend to the Grand President and Board of Trustees the strictest economy of the General Fund in order that sufficient funds may be on hand to defray the expenses of the coming convention in Quebec.

Nous recommandons au Grand Président et au Bureau des Syndics la plus stricte économie du Fonds Général afin d'avoir suffisamment de fonds en mains pour défrayer les dépenses de la prochaine Convention à Québec.

All of which is respectfully submitted.

Le tout respectueusement soumis.

JOHN RONAN, Finance Committee.

CHARLES DUFONT HERBERT, Finance Committee.

GEORGE W. COOKE, Finance Committee.

London, Ont., Feb. 18, 1898.

JOHN RONAN, Comité des Finances.

CHARLES DUFONT HERBERT, Comité des Finances.

GEORGE W. COOKE, Comité des Finances.

London, Ont., 18 Février, 1898.